
 در پاي�ان هفته 
سعيد احمديان

    گزارش
چهارده����م 
استقلال بعد از 
دو هفته پيروز شد و صدر جدول را حفظ كرد، 
پرسپوليس هم با به دست آوردن دومين برد 

متوالي به جمع مدعيان بازگشت. 
هفته چهارده��م ليگ برت��ر كاملًا تح��ت تأثير 
درگذشت علي انصاريان بود؛ هفته اي كه نتايجش 
به نوشته سايت كنفدراسيون فوتبال آسيا با توجه به 
اين اتفاق تلخ، كمترين اهميت را داشت. آن چيزي 
كه پررنگ بود عكس ها، بنرها و لباس هايي بود كه 
چهره ستاره فقيد فوتبال ايران روي آن حك شده 
بود تا فوتبال كه پس از درگذشت مهرداد ميناوند، 
در كمتر از يك هفته يك داغ ديگر را ديد، روزهاي 

تلخي را تجربه كند. 
   بازگشت استقلال به جاده برد

استقلال در ليگ بيستم غيرقابل پيش بيني نشان 
داده است؛ تيمي پرفراز و نشيب كه چند هفته اي 
ب��ود روي روندی نزول��ي قرار داش��ت اما ديروز 
سرانجام شاگردان فكري به جاده برد برگشتند. 
استقلال ديروز مقابل نساجي دو چهره متفاوت 
داش��ت؛ آنها در نيمه اول با يك بازي آرام بدون 
اينكه موقعيت جدي گلزني به دس��ت بياورند، 
به رختكن رفتند اما در نيم��ه دوم با وجود بازي 
تدافعي نس��اجي، توپ در اكثر دقايق در زمين 
قائمش��هري ها در گردش بود و سرانجام فرشيد 
اسماعيلي با يك ش��وت توپ را از دفاع منسجم 
شاگردان مجيد جلالي عبور داد و به تور دروازه 
نس��اجي چس��باند. البته مهدي قائدي هم يك 
پنالتي را از دس��ت داد تا آبي ها براي پيروزي به 

همان يك گل قانع باشند. 
استقلال با اين سه امتياز هم توانست موقعيتش 
را در صدر با 26 امتياز حفظ كند و هم پس از دو 

هفته دوباره رنگ برد را ديد.
  بازگشت سرخ ها به جمع مدعيان 

پرسپوليس��ي ها در ليگ برتر دوباره رو آمده اند و 
آهسته آهسته با نزديك شدن به جمع تيم هاي 
ب��الاي جدول��ي، در مس��ير همان تي��م مدعي 
فصل هاي گذشته قرار گرفته اند كه با ثبت ركورد 
چهار جام متوالي در ليگ، در ليگ بيستم هم پس 
از فراز و نشيب هايي كه در هفته هاي ابتدايي ليگ 
داشتند، چند هفته اي است براي دفاع از عنوان 
قهرماني و جام پنجم دورخيز كرده اند، البته برد 
عصر پنج شنبه ش��ان مقابل تراكتور در ورزشگاه 
يادگار امام تبريز يكي از تلخ ترين پيروزي هايشان 
بود. شاگردان گل محمدي كه براي دومين هفته 
متوالي با لباس مشكي بازي را شروع كردند، يك 
گل با ضربه سر سيدجلال وارد دروازه محمدرضا 
اخباري كردند و چندي��ن موقعيت صددرصد را 
هم با واكنش هاي دروازه بان قرمزهاي تبريزي از 
دست دادند تا يحيي گل محمدي، بازي با تراكتور 
را يكي از بهترين نمايش هاي تيمش عنوان كند؛ 
تيمي كه پنج شنبه در تبريز پس از يك نمايش 
معمولي در نيمه اول، پس از گل كاپيتانش از اين 

رو به آن رو شد. قرمزها حالا با دو برد متوالي با 21 
امتياز در حال نزديك شدن به صدر هستند تا در 
كنار استقلال، سپاهان و صنعت نفت قرار بگيرند و 
يكي از ضلع هاي مدعيان جدي قهرماني باشند. 

  بحران تكراري پرشورها
مسعود شجاعي برخلاف ديگر هم نسلانش كه خيلي 
زود همزمان با روزهاي آخر بازي، لباس مربي هم 
پوشيدند، در اولين آزمونش روي نيمكت، نتوانسته 
مرهم تراكتور باشد كه در سال هاي گذشته از مربي 
شانس نياورده است. ش��جاعي البته خوش شانس 
است كه تماش��اگران اجازه ورود به استاديوم ها را 
ندارند، وگرنه با نتايجي كه تراكتور گرفته اس��ت، 
استاديوم يادگار براي او تبديل به يك جهنم مي شد. 
تراكت��ور عصر پنج ش��نبه در حس��اس ترين بازي 
هفته چهاردهم به پرس��پوليس باخ��ت تا بحران 
تبريزي ها ادامه داشته باشد و شجاعي كه انتخاب 
غافلگيركننده زنوزي، مالك متمول تراكتور براي 
نيمكت اين تيم ب��ود، مانند عليرض��ا منصوريان 

كارنامه قابل قبولي نداشته باشد. 
باخت پنج ش��نبه ب��ه پرس��پوليس، چهارمين 
شكست تراكتور در هشت مس��ابقه اي است كه 
مسعود شجاعي، سرمربيگري را هم قبول كرده 
است. با نتايجي كه تراكتور به خصوص در چهار 
هفته اخير گرفته اس��ت، آنها در حال جدا شدن 
از جمع تيم هاي مدعي هستند؛ اتفاقي كه باعث 
ش��ده مالك تراكتور كه رك��ورددار تغييرات در 
بخش هاي مديريتي و مربيگري تيمش است، اين 
هفته ها سخت به دنبال يك مربي جديد باشد تا 

ركوردش را دست نيافتني تر كند!
   يك�ي در جمع مدعيان، يك�ي در جمع 

قعرنشينان
حال و روز تيم ه��اي اصفهاني ليگ دو روي يك 
سكه است؛ دو تيمي كه ديروز در هفته چهاردهم 
در درب��ي اصفهان باهم بازي كردند و س��پاهان 
سه بر يك برنده بازي شد. س��پاهان با پيروزي 
ديروز دوباره به جاده برد برگش��ت و ش��اگردان 
مح��رم نويدكيا پ��س از باخ��ت غافلگيركننده 
هفته س��يزدهم برابر ش��هر خ��ودرو، اين هفته 
جب��ران كردند تا زردپوش��ان در فص��ل جديد 
يكي از مدعيان باشند. آنها با توجه به برد ديروز 
25 امتيازي ش��دند و موقعيت ش��ان را در رده 
دوم جدول حفظ كردند؛ تيمي كه كمتر كسي 
پيش بيني مي كرد با نويدكياي بي تجربه بتواند 
همان تيم مدعي گذشته باش��د اما با اين مربي 

جوان دوباره به باشگاه مدعيان برگشته است.
ذوب اما نقطه مقابل س��پاهان اس��ت؛ تيمي كه 
اگر چ��ه هفته گذش��ته مقابل نس��اجي پس از 
13هفت��ه اولين بردش را ثبت ك��رد اما ديروز با 
باخت به رقيب همشهري اش دوباره روي همان 
نوار ناكامي ق��رار گرفت تا رحم��ان رضايي كه 
شاگردانش در 14بازي 11امتياز كسب كرده اند و 
در رده چهاردهم هستند، وضعيت متزلزلي روي 

نيمكت سبزها داشته باشد. 
   احياي مس

مس رفسنجان تيم احياشده اين هفته هاي ليگ 
برتر است و رفس��نجاني ها هفته چهاردهم را با 

يك برد مهم و خارج از خانه برابر ش��هر خودرو 
در روز پنج ش��نبه به پايان رس��اندند. شاگردان 
محمد ربيعي كه اولين حضورشان در ليگ برتر را 
تجربه مي كنند، پس از شروع نااميدكننده، حالا 
چند هفته اي اس��ت با عبور از بحران با سرمربي 
جوانشان از جمع تيم هاي ته جدولي جدا شده و 

يكي از تيم هاي ميانه جدول هستند. 
مس رفسنجان كه در پنج هفته اول حتي يك برد 
هم كسب نكرده بود، در پنج بازي آخرش توانسته 
با سه برد و دو مساوي از 15 امتياز ممكن، 11 امتياز 
را به دست آورد تا در هفته هاي ابتدايي ليگ بيستم، 
با توجه به قرار گرفتن��ش در قعر جدول، خيلي ها 
براي بازگشتش به دسته اول شمارش معكوس را 
آغاز كنند، اين تيم حالا در پايان هفته چهاردهم 
در رده هفتم جدول است و جهش خيره كننده اي 
در فصل جاري داشته و با ادامه اين روند حتي براي 

شگفتي سازي هم دورخيز كرده است.
    نصف بازي ها مساوي شد

چهار بازي هفته چهاردهم هم با تس��اوي تمام 
ش��د تا تنها نصف بازي ه��اي اين هفت��ه برنده 
داشته باشد. در يكي از مهم ترين بازي ها كه نگاه 
خيلي ها به آن بود، دربي خوزستان بين صنعت 
نفت و فولاد بود؛ دو تيم بالاجدولي كه در نهايت 
به تساوي يك- يك رس��يدند. در ديگر بازي ها 
پي��كان برابر ماشين س��ازي 2 - 2 كرد، گل گهر 
در سيرجان برابر نفت مسجد سليمان به تساوي 
بدون گل رس��يد و آلومينيوم اراك و سايپا هم 

يك- يك مساوي شدند.
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 علي در آغوش پدر آرام گرفت
 ننه علي تنها ماند

گويي همين ديروز بود كه در ويژه برنامه دربي 94؛ همان برنامه كزايي كه 
از آرزوي بچه داشتن مي گفت و رفاقتي كه با ننه علي دارد. همان عشقي 
كه هرگز اجازه نداد مادر را براي ساختن زندگي خود رها كند. خنده هايش 
هنوز مقابل چشمانمان است اما چشمانش درست روز مادر، همان روزي 
كه ننه علي چشم انتظار بهترين هديه در تمام عمرش بود، براي هميشه 
بسته شد تا حتي تسليت فيفا و اينفانتينيو هم نتواند باورپذير كند كه 
علي انصاريان، دو روز است كه زير خروارها خاك سرد به خواب رفته. علي 
پنج شنبه صبح در ميان اشك های عمو كه برپيكرش نماز خواند و مادر 
كه خاك بر سر مي ريخت، كنار پدر در قطعه22 بهشت زهرا آرام گرفت. 
كسي چه مي داند شايد اين بار برخلاف هميشه آغوش پدر را ترجيح داده 
بود تا براي يك بار هم كه شده پسر حاج اسماعيل باشد و ننه علي را تنها 
بگذارد، اين بار علي در آغوش پدر است؛ اولين باري كه ننه علي را تنها 

گذاشت ولي براي هميشه، حالا ننه علي تنهاي تنهاست. 

برش هايي از هفته چهاردهم ليگ برتر فوتبال كه با ياد علي انصاريان رنگ و بوي متفاوتي داشت

هفته ای به رنگ و بوی انصاریان

شيوا نوروزي

دنيا حيدري

شلوغ كاري پاريسي ها، مخل آسايش مسي و بارسا
آینده »امباپه« در گرو تصميم »لئو«

مبهم بودن آينده ليونل مسي همه را بلاتكليف گذاشته است. تنها چند 
ماه ديگر از قرارداد اين مهاجم آرژانتيني با بارسلونا باقي مانده ولي مسي 
هنوز تصميم نهايي اش را نگرفته است، به همين خاطر شايعات زيادي 
در خصوص تلاش برخي باشگاه هاي اروپايي از جمله پاريسن ژرمن براي 
به خدمت گرفتن لئو مطرح مي ش��ود. كاپيتان خودش به اين شايعات 
واكنش نشان نداده اما مسئولان بارس��ا و حتي سرمربي اين تيم از اين 

مسئله به شدت ناراحت هستند. 
    

او يكي از بهترين بازيكنان تاريخ فوتبال اس��ت و هر تيم متمولي آرزوي 
به خدمت گرفتنش را دارد. اختلافات ش��ديد لئو مسي با سران بارسلونا 
بيش از همه رقبا را خوشحال كرد. در تابستان مسي براي جدايي پيش 
از موعد تلاش كرد ولي رئيس وقت باش��گاه كوتاه نيام��د تا اين بازيكن 
چاره اي جز تحمل يك فصل ديگر در نيوكمپ نداش��ته باش��د. با اينكه 
مهاجم 555ميليون يورويي مجبور به ماندن ش��د ولي در اين فصل هم 
براي درخشش تلاش كرده، هرچند عملكرد مسي تا اينجا با نوسان زيادي 
همراه بوده است. در هر صورت اين بازيكن فعلاً تصميم قطعي اش را نگرفته 
و منتظر برگزاري انتخابات رياست باشگاه است تا فكري به حال آينده اش 
كند. اوضاع اقتصادي كاتالان ها بسيار خراب اس��ت. در حالي كه برخي 
رسانه ها از احتمال ورشكستگي نيز صحبت كرده اند، آبي اناري ها حتي 
در صورت جلب رضايت مسي توانايي تمديد قرارداد او را نخواهند داشت. 
اخيراً افشاي قرارداد اين بازيكن از سوي يك نشريه مادريدي نشان داد 
كاپيتان تاكنون 510ميليون يورو از قرارداد 555ميليون يورويي اش را 
دريافت كرده و جدا از بحث اختلافات مسي با باشگاه، گرفتن رضايت لئو با 

يك پيشنهاد معمولي غيرممكن به نظر مي رسد. 
    

ثروتمندترين باشگاه فوتبال در فرانسه اين روزها به هر دري مي زند كه 
داستان مذاكره با مسي را جدي تر از آنچه است، جلوه دهد. پاريسن ژرمن 
بودجه كلاني در اختيار دارد و با توجه به تفكري كه ناصر الخليفي قطري 
براي جذب ستاره هاي گران قيمت دارد، پيشنهاد نجومي به مهاجم اول 
بارسا دور از انتظار نيس��ت اما براي بازيكني مثل مس��ي پول همه چيز 
نيست. در هفته گذشته همه اعضاي باش��گاه PSG دست به دست هم 
دادند تا موضوع انتقال مسي به فرانسه جدي تر از واقعيت به نظر برسد. 
لئوناردو مدير ورزشي تيم فرانسوي در گفت وگويي به تلاش باشگاه براي 
خريد مسي اشاره كرد. بعد از آن هم نوبت به آنخل دي ماريا، بازيكن فعلي 
پاريسي ها و هموطن مسي رسيد كه اوضاع را ش��لوغ تر كند: »اميدوارم 
ليونل مسي راهي پاريس ش��ود و در حال حاضر تصور مي كنم احتمال 
زيادي وجود دارد اين اتفاق در تابستان پيش رو رخ دهد، البته بهتر است 
تمركزمان روي خودمان باشد و آرامش مان را حفظ كنيم تا ببينيم قرار 
است چه اتفاقاتي در تابستان رخ دهد.« علاوه بر اين يك مجري معروف 
شبكه فرانسوي مدعي ش��د كه لئو و خانواده اش در حال يادگيري زبان 
فرانسه هستند و اين موضوع را دليلي براي قطعي شدن انتقال او به پارك 
دوپرنس خواند. قبل از همه اينها هم كه نيمار در مصاحبه اي از علاقه اش 
 PSG به بازي كردن در كنار مسي سخن گفته بود و حالا هم كه نيمار با
براي تمديد قرارداد به توافق رسيده، ديگر شكي نيست كه مهاجم برزيلي 

نيز منتظر آمدن هم تيمي سابقش به لوشامپيونه است. 
گرم شدن بازار ش��ايعات در مورد گلزن اول بارسا با واكنش تند كومان 
مواجه شده اس��ت. رونالدو كومان و س��اير بارس��ايي ها معتقدند تيم 
 فرانسوي اين شايعات را به خاطر تحت تأثير قراردادن بازي هفته آينده 
بارسا- PSG در چارچوب يك هشتم نهايي ليگ قهرمانان به راه انداخته  
است. پاريسي ها چهار سال پيش شكس��ت تحقيرآميز 7 بر يك مقابل 
بارسا را متحمل شده اند و كاتالان ها معتقدند اين تيم در آستانه رويارويي 

دوباره دو تيم، قصد حاشيه سازي دارد. 
    

بحث به همين جا ختم نمي شود و علاوه بر پاريسن ژرمن، مسي و بارسلونا، 
كيليان امباپه نيز در بلاتكليفي قرار گرفته است. طبق همان شايعاتي كه 
نه تأييد مي شوند و نه تكذيب، در صورتي كه مسي سر از فوتبال فرانسه 
دربياورد، پاريسن ژرمن كيليان امباپه را به فروش مي رساند. در اين صورت 
رئال مادريد كه براي جبران كمبودهايش به يك مهاجم شش دانگ نياز 
دارد، بهترين گزينه خواهد بود، ضمن اينكه امباپه علاقه زيادي به پوشيدن 
پيراهن كهكشاني ها دارد. اين وس��ط تا كاپيتان فعلي بارسلونا تصميم 
قطعي اش را نگيرد و قرارداد جديد با بارس��ا يا ه��ر تيم ديگر امضا نكند، 
بلاتكليفي امباپه هم ادامه خواهد داشت. جالب اينكه سايت گل به نقل از 
منابع آگاه مدعي شده مسي تاكنون هيچ مذاكره اي با هيچ باشگاهي نداشته 

است؛ نه پاريسن ژرمن، نه من سيتي و نه هيچ باشگاه ديگري. 

 بسكتبال براي صعود 
به تداركات خوب نياز دارد 

تيم ملي بس��كتبال اي��ران در بازي هاي 
المپيك در گروهي س��خت قرار گرفته اما 
المپيك جاي تيم هاي بزرگ است و همه 
قوي هستند. فرقي نمي كند با چه تيمي 
همگروه مي شويد. تكليف تيم هاي امريكا 
و فرانسه مشخص اس��ت؛ معتقدم بايد از 
همگروهي با امريكا خوشحال باشيم چراكه 
همه دنيا منتظر تماشاي بازي هاي اين تيم 
در المپيك هستند. متأسفانه در شرايطي 
كه بايد به فكر المپيك باشيم، برخي  دنبال نسل طلايي هستند، در حالي 
كه نبايد تيم فعلي را با گذشته مقايسه كرد. بين دهه 80 تا 90 نسل طلايي 
بسكتبال ايران با ظهور بازيكناني چون نيكخواه، كامراني، حدادي و آفاق 
شكل گرفت. حالا كه اين نسل تغيير كرده نبايد فكر كنيم تيم ضعيف شده 
است. تيم خوبي داريم با يك كادر فني خوب ولي به هيچ وجه نمي شود 
نتايج را پيش بيني كرد يا ق��ول صعود داد. صعود از گ��روه به عنوان تيم 
سوم دور از دسترس نيست ولي براي رسيدن به اين هدف به تجهيزات و 
تداركات خوب نياز داريم. قطعاً مسئولان فدراسيون و كادر فني به انجام 
بازي هاي تداركاتي فكر مي كنند. براي آماده سازي اين تيم به 15- 10 بازي 
تداركاتي نياز است و مي توانيم با دو سه تيم اروپايي جا مانده از المپيك بازي 
كنيم و درحقيقت دو ماه آخر قبل از شروع بازي ها اهميتي زيادي دارد، 
البته با اوضاعي كه نرخ ارز دارد، بايد ببينيم بضاعت فدراسيون و كميته ملي 
المپيك اجازه برگزاري چند بازي و اردوي تداركاتي خارجي را به بسكتبال 
مي دهد. نبايد نااميد بود. 12تيم برتر دنيا به المپيك آمده اند و فراموش 
نكنيم كه ايران نيز در جمع آنها حضور دارد. در حالي كه بسياري از مدعيان 
با داشتن رنكينگ جهاني بهتر از ما سهميه المپيك را نگرفتند. بايد با تمام 

قدرت به ميدان برويم و براي رسيدن به هدف مان زحمت بكشيم.

خوشحالم كه به ورزش بانوان اهميت داده مي شود

قول كسب سهميه المپيك نمي دهم 
سرمربي تيم ملي      خبر
روئينگ بانوان 
گفت: »تا قبل از تعيين تكليف مسابقات انتخابي 
المپيك براي برنامه ريزي تمرينات معضل داشتيم 
اما اكنون برنامه مشخص است و سه ماه طلايي را 
پيش رو داريم.« سولماز عباسي به وضعيت بانوان 
روئينگ سوار پس از ماه ها دوري از اردو هم اشاره 
كرد و ادامه داد: »آنها شش، هفت ماه از اردو دور 
بودند اما در سه اردويي كه برگزار كرديم به سطح 
قابل قبولي رسيدند و حتي به نظرم از گذشته بهتر 

هس��تند. قولي بابت كس��ب س��هميه المپيك 
نمي دهم، چون با اين بحث موافق نيس��تم و هر 
اتفاقي ممكن است در مسابقات روي دهد. اينكه 
ش��انس داريم يا نه بايد بگويم اگر ش��انس براي 
خودمان قائل نمي ش��ديم و اميد وجود نداشت، 
نمي توانستيم جلسات تمرين را سپري كنيم. من 
ملي پوش��انم را باور دارم، آنها ج��وان و با انگيزه 
هستند و براي آرزويي كه دارند ارزش قائل هستند. 
من نيز تمام تلاشم را مي كنم كه آنها به هدف و 

آرزويشان برسند.«

درخش��ش فوق تصور تيراندازان 
فريدون حسن

     چهره
كشورمان در كسب شش سهميه 
المپيك هر چند باعث خوشحالي 
تمام علاقه مندان به ورزش شد اما حتي اين درخشش هم باعث نشد 
تا اندكي از مشكلات تيراندازان افتخارآفرين ايران حل و فصل شود؛ 
مشكلاتي كه سال هاست ملي پوشان كشورمان با آنها دست به گريبان 
هستند و قول هاي مسئولان براي رفع شان فقط در حد حرف باقي 
مانده است؛ قول هايي كه پنج شنبه گذشته باز هم از زبان سلطاني فر 
وزير ورزش شنيده شد.  پنج شنبه وزير ورزش در حاشيه بازديد از 
ميدان تيراندازي اهداف پروازي گفت: »به نظرم ركورد خوبي ثبت 
شده است. كسب شش سهميه المپيك كار بزرگي بوده و دو سهميه 
ديگر هم مي توانيم به دست آوريم. من به تيراندازي اميدوار هستم. از 
مشكلات آنها هم باخبريم و تمام سعي و تلاشمان را انجام مي دهيم 
كه مشكلات به خصوص مسئله مهمات برطرف شود. در جلسه اخير 
ستاد عالي بازي هاي المپيك، سرمربيان تيم ملي هم مطالب خود را 
مطرح كردند، من بلافاصله با امير حاتمي، وزير دفاع صحبت كردم و 

ايشان به معاون و رئيس سازمان صنايع دفاع، مسئوليت پيگيري اين 
موضوع را محول كردند. اميدوارم مشكل حل شود تا بتوانيم مهمات 
باكيفيت بهتر را وارد كنيم. در هر صورت مهمات مهم است، يعني در 
نتيجه گيري ورزشكاران مي تواند مؤثر باشد.« حرف هاي سلطاني فر 
در حالي رسانه اي شد كه الهام هاشمي، سرمربي تيم ملي تيراندازي 
با انتقاد از بي توجهي ها صراحتاً اعلام كرد وضعيت و اين نوع تمرينات 
مناسب ورزشكاراني كه قرار است در المپيك به ميدان بروند، نيست: 
»تعداد نسبتاً خوبي فشنگ خريداري شده، اما باز هم با صرفه جويي 
تمرين مي كنيم. ورزشكاران تقريباً روزي 60-50 تير مي زنند كه 
نسبت به قبل بهتر شده است اما اين مدل تمرين المپيكي و حتي 
آسيايي نيست و حداقل بايد 200 تا 250تير در روز باشد.« هاشمي 
تأكيد كرد: »بدون زدن فرم كامل مسابقات به جرئت مي توانم بگويم 
براي مسابقات قاره اي هم نمي توان آماده شد، چه برسد به المپيك. 
اگر به آن تعداد كه مي خواهيم فشنگ فراهم نشود، بايد هر چه زودتر 
اردوي خارج از كشور داشته باشيم. متأسفانه روزها مي گذرد و هنوز 

اقدام اساسي صورت نگرفته است.«

المپيكي های تيراندازي همچنان دلخوش به وعده ها
هاشمي: این مدل تمرین در سطح آسيا 

هم نيست چه رسد به المپيك!

اولي��ن بان��وي 
حامد قهرماني

     چهره
م������دال آور 
پارالمپيك ايران 
است؛ بانويي كه براي اولين بار توانمندي بانوان 
ايران اسلامي را به جهان نشان داد و ثابت كرد 

زن ايراني مي تواند در س��خت ترين شرايط هم 
موفق باشد و نام خود و كشورش را بر بلندترين 
قلل افتخار ق��رار دهد. صحب��ت از نيره عاكف 
اس��ت؛ دارنده مدال برن��ز پارالمپيك 2000 
سيدني، هرچند دير اما به هر حال تجليل از اين 
بان��وي ورزش��كار و افتخارآفرين انجام ش��د؛ 
تجليلي همزمان ب��ا س��الروز ولادت حضرت 
زهرا)س( و گراميداشت مقام زن، با رونمايي از 
سرديس اين مدال آور ورزش كشور تا خودش 
اينگونه بگويد: »باعث افتخار من اس��ت كه در 
چني��ن روزي از تلاش هايم تجليل مي ش��ود. 
كسب اولين مدال در بازي هاي پارالمپيك باعث 
ش��د تا بانوان ايراني براي كس��ب م��دال در 
دوره هاي بعد اين بازي ه��ا، با اعتماد به نفس 
وارد مسابقات شوند و بعد از آن شاهد بوديم كه 
هر س��ال بر تعداد اين مدال ها افزوده ش��د و 
رنگارنگ تر شدند. اين مراسم به شكلي عالي 
برگزار شد، خيلي باعث خوشحالي است كه 
ب��ه ورزش بان��وان اهميت داده مي ش��ود. 
برگ��زاري اين گون��ه مراس��م ها مي تواند 
انگيزه اي باشد تا ورزشكاران كشورمان 

بهتر و شايسته تر كار كنند.«

محسن شاه علي

كارشناس بسكتبال

  »دهه فجر« فرصت تجدید ميثاق ورزش 
با آرمان هاي انقلاب اسلامي 

س��رهنگ ابوالفضل خداقلي پور، رئيس س��ازمان ورزش بسيج كشور 
در پيامي به مناس��بت ايام دهه فجر و چهل و دومين س��الگرد پيروزي 
شكوهمند انقلاب اسلامي بر نقش مهم جامعه ورزش كشور و ورزشكاران 
بسيجي در تحقق اهداف انقلاب اسلامي در ميدان ورزش تأكيد كرد. 
در اين پيام آمده است: »بي شك پيروزي انقلاب اسلامي جهشي بزرگ 
و تاريخي در كشور ماس��ت. ملت ايران كه در سايه يكپارچگي، وحدت 
كلمه، حقيقت خواهي، ظلم ستيزي، بيداري و آزادي خواهي با نصب العين 
قرار دادن فرامي��ن امام خميني)ره( در اندك زماني ش��الوده كاخ هاي 
ننگين شاهنشاهي را به زباله دان تاريخ فرستادند، امروز نيز در ادامه راه با 
رهبري حكيمانه مقام عظماي ولايت حضرت امام خامنه اي اين انقلاب 
مردمي ما مستحكم تر از هميشه در مقابل تمام قدرت هاي شيطاني عالم 
ايستاده اس��ت و تا زمان تحويل آن به حضرت صاحب الامر)عج( از پاي 
نخواهد نشست. اين ايام فرخنده را بايد گرامي داشت، زيرا فرصتي است 
براي جامعه بزرگ ورزش كشور براي تجديد پيمان با معمار كبير انقلاب 
اسلامي و شهداي والامقامي كه خون خود را نثار اين انقلاب كرده اند و 
نيز فرصتي براي انتقال مفاهيم و مباني انقلاب اس��لامي به نوجوانان و 

جوانان خواهد بود كه بايد آن را مغتنم بشماريم.«

 نسخه بورس بازها 
برای سرخابی ها

وزير ورزش بارها ثابت كرده است انتقادپذير نيست و هر نقدي كه براي 
يادآوري مش��كلات و با هدف حل و فصل آن مطرح مي شود، به مزاج 
ايشان خوش نمي آيد و ترجيح مي دهد آن را غرض ورزي سياسي بخواند 
يا با استدلال هايي اينچنيني به جاي توجه به آن، مقابلش موضع گيري 
كند؛ مس��ئله اي كه در ايرادهايي كه به وزارت ورزش گرفته مي شود 

قابل رؤيت است. 
يكي از بزرگ ترين انتقادها به وزارت ورزش بابت داستان خصوصي سازي 
سرخابي هاي پايتخت است؛ داستاني كه البته منتقدان آن به خصوص 
اصحاب رسانه نه فقط از سلطاني فر كه از زبان وزيران قبلي ورزش و حتي 
رؤساي جمهور قبلي نيز بارها و بارها ش��نيده اند و چندان هم عجيب 
نيست اگر برداش��تن اين سنگ بزرگ كه نش��انه نزدن است، برايشان 
باورپذير نباشد و تأكيد داشته باشند كه گوششان از اين حرف ها پر است. 
وقتي در نمونه هاي قبلي دو تيم تا پاي فروش هم پيش رفتند اما به دليل 

نبود خريدار اصلح، كار مثل هميشه نيمه كاره ماند. 
اين بار اما مسئله نوع نگاه وزير ورزش به منتقدان اين بحث به خصوص 
در رسانه هاست؛ نگاه از بالا به پاييني كه پرواضح است اصحاب رسانه را 

در حد و اندازه هاي پرداختن به اين مقوله مهم نمي داند. 
سلطاني فر صراحتاً مي گويد كه منتقدان خصوصي سازي اطلاعي از بازار 
سرمايه ندارند؛ ادعايي كه البته شباهت زيادي به واقعيت ندارد. خصوصاً 
اين روزها كه مردم سرمايه هاي خود را تقديم بورس كرده اند و حالا حتي 
توان پس گرفتن نيمي از آن را ندارند! و اين بلايي است كه متخصصان 
دولتي بورس سر مردم آورده اند،  يعني همان ها كه مثل سلطاني فر خود 
را مطلع و آگاه از اين بازار مي دانند، با وجود اين و در شرايطي كه حداقل 
طي هفته ها و ماه هاي اخير مردم بيش از هر زمان ديگري با بورس ارتباط 
و از آن اطلاع داشتند، وزير ورزش ترجيح مي دهد رسانه ها را بي اطلاع 
بخواند و صحبت هايي را كه در زمينه واگذاري س��رخابي هاي پايتخت 
مي شود از سر نااطلاعي رس��انه ها از بازار سرمايه و واگذاري بخواند، در 

حالی كه اينها نه حرف كه تجربه ای عيان است. 
وزير ورزش نقدهاي مطرح شده را از سر ناآگاهي خوانده و تأكيد دارد 
كه بازار سرمايه به عنوان حافظ منافع مردم با هيچ كسي رودربايستي 
ندارد و اگر اطلاعات و اسناد آماده نباشد، در شوراي پذيرش مورد قبول 
قرار نمي گيرد و تنها زماني كه همه گزارش��ات شفاف و كامل شود، در 
شوراي پذيرش مورد قبول قرار مي گيرد. از حافظ منافع مردم بودن بازار 
سرمايه همين بس كه طي هفته ها و ماه هاي گذشته زندگي هاي زيادي 
به واسطه همين سرمايه گذاري در بورس به نابودي كشيده شد! مي ماند 
بحث اطلاعات، اسناد و گزارشات شفاف كه اصلي ترين معضل فوتبال 
ايران به خصوص در دو باشگاه پرس��پوليس و استقلال است كه اگر به 
اندازه سر سوزني شفافيت داشت، امروز سرخابي هاي پايتخت با انبوهي 

از بدهي هاي مالي مدام از پنجره نقل و انتقالات محروم نمي شدند. 
صد البته كه دولتي بودن فوتبال هم به ضرر مردم است و هم باشگاه ها، 
اما آنچه عيان است چه حاجت به بيان است و تا زماني كه بستر لازم براي 
خصوصي سازي تيم ها مهيا نشود، هر آنچه در اين راستا گفته مي شود 
فقط حرف است و بس و حتي اگر به مرحله اجرا هم برسد كه سال هاست 
نرسيده است، نتيجه اش مي شود پايان تلخي كه براي راه آهن رخ داد يا 
اندك تيم هايي كه با تصور بهبود اوضاع در مسير خصوصي سازي گام 
نهادند و حالا كوچك ترين خبري از آنها و ابهتي كه داش��تند، نيست و 
بدون شك هيچ يك از موارد ذكر شده چيزي نيست كه وزير ورزش از آن 
اطلاع نداشته باشد. با وجود اين سلطاني فر ترجيح مي دهد با بيان اينكه 
»تمام اراده و تلاش من اين بود باشگاه هاي استقلال و پرسپوليس تا پايان 
عمر اين دولت خصوصي شوند« حرف هاي خود را تكرار كند، بدون دادن 
پاسخ به سؤالات متعدد و ابهامات فراواني كه در اين راستا مطرح مي شود 
كه البته به زعم جناب وزير و وزارت نشينان ناشي از بی اطلاعی و ناآگاهي 

اصحاب رسانه يا در نهايت غرض ورزي سياسي آنها خوانده مي شود!


